
Protokół nr 17/2013 
z  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Gospodarki Komunalnej,  Mieszkaniowej, 

Budżetu i Rolnictwa odbytego w dniu  24 października  2013 roku o  godz.10
00 

 w  sali 

Urzędu  Miejskiego w Poniecu. 

__________________________________________________________________________ 

 

W posiedzeniu uczestniczyli : 

1. Grażyna      Biernaczyk               Przewodniczący  Komisji  

2. Stanisław    Machowski              Zastępca  przewodniczącego 

3. Barbara       Mendyka                  Członek Komisji 

4. Marcin        Stróżyński                Członek Komisji 

5. Zdzisław     Zdęga                       Członek Komisji 

6. Jacek           Widyński                 Burmistrz  Ponieca 

7. Maciej         Malczyk                   Dyrektor GCKSTiR 

8. Jerzy           Kusz                         Przewodniczący  Rady 

 

Przewodnicząca Komisji  Grażyna Biernaczyk dokonała otwarcia posiedzenia  i 

w szczególny sposób powitała nowego członka Komisji Panią Barbarę Mendyka oraz 

pozostałych członków, a w ich imieniu zaproszonych gości. Poinformowała, że tematem 

dzisiejszego posiedzenia będzie: 

1. Funkcjonowanie świetlic z uwzględnieniem remontów. 

2. Zaopiniowanie stawek podatków na 2014 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji zwróciła się z prośbą do Dyrektora GCKSTiR o przedstawienie 

tematu funkcjonowania świetlic z uwzględnieniem remontu. 

 

Dyrektor GCKSTiR Maciej Malczyk przedstawiając sprawozdanie poinformował, że w 

roku 2013 dotacja na działalność świetlic z budżetu gminy wynosiła 274.270 zł. Centrum 

otrzymało dotację z Europejskiego Funduszu Rolnego na Rzecz Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na zakup wyposażenia do świetlicy w Łęce Wielkiej i wymianę okien w świetlicy 

w Dzięczynie, wyposażenie świetlicy wiejskiej w Szurkowie, remont i modernizację dachu 

świetlicy w Bogdankach.  

Wydatki poniesione na działalność i funkcjonowanie świetlic wiejskich, to: 

1. zakup węgla, miału oraz drewna opałowego 23 800 zł 

2. koszty zużycia energii, wody oraz wymiana butli gazowych na świetlicach wyniosły 27 805 

zł 

3. ponadto GCKSTiR ponosi koszty utrzymania pracownika gospodarczego oraz związane z 

tym pochodne płacowe takie jak Fundusz Socjalny czy składki ZUS. 

W roku 2013 Centrum zakupiło samochód dostawczy, który w pełni spełnia swoje zadanie 

jako transport.  

Na usługi oraz zakupy związane z zaplanowanymi pracami remontowymi na świetlicach 

wiejskich do dnia 21.10.2013 r. GCKSTiR wydało kwotę 178.244 zł. W tym na usługi m. in. 

wywóz nieczystości stały i płynny, przeglądy p. poż, kominiarskie, przeglądy budowlane oraz 

przede wszystkim usługi remontowe.  

GCKSTiR w Poniecu w roku 2013 wykonało następujące prace remontowe w świetlicach 

wiejskich: 

 

 

 

 



Bączylas: 

-prace elektroinstalacyjne, elewacja ścian zewnętrznych, wymiana rynien, 

-tablica ogłoszeń, 

-naprawa opłotowana przy placu zabaw. 

Bogdanki: 

-remont i modernizacja pokrycia dachowego, 

-prace elektryczne, 

-naprawa podgrzewacza wody w kuchni, bojlera elektrycznego w kotłowni i oświetlenia 

bocznego na sali. 

Czarkowo: 

-zakup lampy oraz wymiana instalacji elektrycznej, 

-zakup karniszy i firan, 

-malowanie sali oraz korytarza, 

-założenie płytek na zapleczu kuchni. 

Grodzisko: 

-naprawa bramki na boisku sportowym, 

-pozostało do wykonania malowanie świetlicy. 

 

Drzewce: 

-założenie paneli ściennych w świetlicy. 

 

Dzięczyna: 

-naprawa nagrzewnicy, 

-zakup blatów na stoły, 

-zakup i założenie lamp w toaletach, 

-częściowy remont podłogi. 

 

Janiszewo: 

-montaż daszku nad wejściem do świetlicy, 

-budowa tarasu przy świetlicy, 

-zakup drzwi wejściowych, 

-tablica ogłoszeń, 

-pozostało do wykonania: 

-remont małej salki, 

-zakup stołu do tenisa stołowego. 

 

Łęka Mała: 

-wykonanie wentylacji w kuchni, 

-malowanie korytarza, kuchni i toalet, 

-zakup mebli kuchennych, 

-zakup zlewozmywaka, 

-prace elektroinstalacyjne, 

-montaż wentylatora w kuchni i na sali. 

 

Łęka Wielka: 

-zakup materiałów do budowy pieca kuchennego, 

-wyburzenie ścianki oraz założenie płytek w części kuchennej, 

-malowanie kuchni, 

-modernizacja centralnego ogrzewania w kuchni, 

-naprawa instalacji wodno-kanalizacyjnej, 



-w trakcie wykonania: 

-ogrodzenie placu zabaw. 

Teodozewo 

Wykonano wszystkie prace zaplanowane  

- wymiana instalacji wodno-kanalizacyjnej, 

- remont łazienek, w tym zakup urządzeń sanitarnych, płytek oraz materiałów   

  budowlanych, 

- usługa dekarska: montaż rynien i opierzeń, 

- zalewanie posadzek dwuwarstwowych w toaletach, 

- malowanie holu, 

- nakładanie tynku żywicznego na lamperię, 

- malowanie drzwi wejściowych oraz wewnętrznych farbą olejną, 

- modernizacja centralnego ogrzewania w holu (wymiana zaworów i rur). 

Śmiłowo 

Wykonano - założenie paneli ściennych, elewację zewnętrzną i  zakupiono krzesła i stoły, 

Szurkowo 

Wykonano- zakup 150 szt. krzeseł i 40 szt. stołów,  tablica ogłoszeń 

Waszkowo 

Wykonano  

- zakup wieszaka na ubrania, 

- zamontowanie wentylatorów, 

- drewutnia, 

- ławki na placu zabaw, 

Pozostało do wykonania  

-ogrodzenie zabezpieczające boisko, 

- barierka przed świetlicą. 

Zawada 

Wykonano - zakup 2 ławek na plac zabaw,  

-  zakup 2 grzejników olejowych,  

-  wymiana okien. 

 

Żytowiecko 

Wykonano wszystkie zaplanowane prace: 

- wymiana instalacji wodno-kanalizacyjnej,  

- remont łazienek, w tym zakup urządzeń sanitarnych, płytek oraz materiałów   

  budowlanych, 

- usługa dekarska: klejenie papy i montaż opierzeń na kominach, 

- zalewanie posadzek dwuwarstwowych w toaletach, 

- wymiana instalacji elektrycznej, 

- malowanie sali, zaplecza, okien i drzwi od toalet, 

- zakup wykładziny podłogowej, 

- remont holu: założenie płytek podłogowych oraz malowanie ścian.  

 

 



Wydawy 

Pozostało do wykonania- malowanie ścian, i wymiana rur. 

 

Przew. Komisji Grażyna Biernaczyk  podziękowała Dyrektorowi GCKSTiR za 

szczegółowe przedstawienie informacji i zwróciła się do członków komisji o  dyskusję w tym 

temacie. 

Radny Stanisław Machowski w dyskusji zgłosił uwagi  dotyczące jakości  zainstalowania 

rynien przy remoncie dachu świetlicy wiejskiej w Bogdankach oraz  naprawy instalacji 

elektrycznej w Bączylesie. Wykonanie  prac przez  firmę z zewnątrz  może byłoby  

dokładniejsze ale  z pewnością droższe. 

 

 

Ad. 2.   Burmistrz  Ponieca  Jacek Widyński  przedstawiając projekt uchwały 

poinformował, że cena skupu żyta za 1 dt ogłoszona w komunikacie Prezesa GUS z dnia 18 

października 2013 roku  wynosi 69,28 zł. Burmistrz zaproponował Komisji obniżenie kwoty z 

69,28 zł do 55,00 zł za 1 dt, czyli utrzymanie podatku rolnego na dotychczasowym poziomie. 

Poinformował również, że stawka 55,00 zł obowiązywała w 2012 roku. Burmistrz Ponieca 

zapoznał z wysokością stawki podatku rolnego od 2010 roku, która przedstawia się 

następująco: 

              Stawka GUS                Stawka  podatku rolnego  

 2010      34,10 zł/ dt                      34,10 zł/ dt 

 2011      37,64 zł/ dt                      37,64 zł/ dt 

 2012      74,18 zł/ dt                      55,00 zł/ dt 

 2013      75,86 zł/ dt                      55,00 zł/ dt 

 2014      69,28 zł/ dt   propozycja 55,00 zł/ dt 

 

Ponadto Burmistrz Ponieca zaproponował pozostawienie dotychczasowych stawek 

podatków od nieruchomości i innych opłat lokalnych, mimo prowadzenia pokaźnych 

inwestycji, takich jak: adaptacja budynków szpitalnych na przedszkole, budowa hali 

widowiskowo – sportowej w Poniecu, budowa kanalizacji sanitarnej w Łęce Wielkiej itp. 

Zwrócił się do członków Komisji o wypowiedzenie się w tej kwestii.  

 

W dyskusji Radny Stanisław Machowski zapytał, jaki jest wskaźnik inflacji oaz czy istnieje 

możliwość przygotowania przelewów do poboru łącznego zobowiązania pieniężnego. 

 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński udzielając wyjaśnień poinformował, że wskaźnik 

wzrostu cen i usług wynosi 0,9 %. Przedstawił wysokość dochodów w gminie w 

poszczególnych wsiach z tytułu podatku rolnego wskaźnik cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w I półroczu 2013 r. Natomiast sprawa przygotowania przelewów do 

poboru łącznego zobowiązania pieniężnego wymaga przedyskutowania.  

Członkowie  komisji  po zapoznaniu się z wysokością dochodów w gminie z tytułu podatku 

rolnego i stawkami  obowiązującymi  w latach poprzednich   w dyskusji  opowiedzieli się 

jednoznacznie  za pozostawieniem  stawki podatku rolnego na dotychczasowym poziomie. 

Po wysłuchaniu wyjaśnień Burmistrza Ponieca  członkowie komisji w głosowaniu  

jednoznacznie ( 5 za ) wyrazili pozytywne stanowisko  w temacie obniżenia  na terenie 

Gminy Poniec  średniej ceny skupu  za 1 dt  żyta z kwoty  69,28 złotych za 1 dt do kwoty  

55,00 złotych za 1 dt. przyjmowanej   jako podstawę  do naliczania podatku rolnego na 2014 

rok.  

 



Przewodnicząca Komisji Grażyna Biernaczyk podziękowała członkom Komisji i gościom za 

udział w posiedzeniu, dokonała zamknięcia posiedzenia. 

 

 
 

Protokołowała:                                                                                 Przewodnicząca Komisji: 

Radomiła Repak                                                                                   Grażyna Biernaczyk 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Gospodarki 

Komunalnej,  Mieszkaniowej, Budżetu i Rolnictwa 
 

  Komisja na swym posiedzeniu w dniu  24 października  2013  roku  

przeanalizowała  projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

za 1 dt przyjmowaną jako podstawę do naliczania podatku rolnego na 2014 

roku. 

Członkowie  komisji  po zapoznaniu się z wysokością dochodów w gminie z 

tytułu podatku rolnego i stawkami  obowiązującymi  w latach poprzednich   w 

dyskusji  opowiedzieli się jednoznacznie  za pozostawieniem  stawki podatku 

rolnego na dotychczasowym poziomie. 

Po  wysłuchaniu wyjaśnień Burmistrza Ponieca  członkowie komisji w 

głosowaniu  jednoznacznie   wyrazili pozytywne stanowisko  w temacie 

obniżenia  na terenie Gminy Poniec  średniej ceny skupu  za 1 dt  żyta z kwoty  

69,28 złotych za 1 dt do kwoty  55,00 złotych za 1 dt. przyjmowanej   jako 

podstawę  do naliczania podatku rolnego na 2014 rok.  

 

                                                                                                Przewodniczący komisji 
                                                                                                   Grażyna  Biernaczyk                                                                                         

     

 

 


